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PPoolliicceejjnníí  pprreezziiddeenntt  nnaavvššttíívviill  mmoorraavvsskkoosslleezzsskkéé  

ppoolliicciissttyy 

 
Policejní prezident Petr Lessy navštívil několik obvodních oddělení, povídal si s 

hlídkovými policisty i vedoucími obvodů a kraje. Policisté pro něj měli připravené otázky, z 

kterých bylo zřejmé, ţe svou misi začal ve velmi vypjaté době.  

Ve dnech 31. března a 1. dubna navštívil 

policejní prezident plk. Mgr. Petr Lessy moravsko-

slezské policisty. Navštívil několik obvodních oddělení 

na Novojičínsku a v Ostravě. Zajímalo ho především, 

jak se policistům slouţí v době velkých úsporných 

opatření.  

Samozřejmě nečekal jen slova chvály, policisté 

se rozhodně nebáli ptát i na velmi citlivá témata, např. 

zda se bude propouštět, jestli jim bude sluţební příjem 

vrácen alespoň na loňskou úroveň, jak to bude s 

rizikovými příplatky, zda se musí tolik šetřit benzínem apod. Zástupci odborů měli pro policejního 

prezidenta připraveny další otázky, které v současné době zajímají policisty nejen v 

Moravskoslezském kraji, ale i v celé republice. Na obvodním oddělení v Ostravě-Zábřehu se tak 

v podstatě uskutečnila tisková konference, kde však na straně tázajících byli hlídkoví policisté, 

dokumentaristé, kriminalisté, ale i občanští zaměstnanci. Policejní prezident odpovídal pohotově 

a zdálo se, ţe i upřímně. Přítomné policisty přesvědčil jak svou kompetentností, tak zejména 

otevřeností, na kterou nejsou u tak vysokých funkcionářů vţdy zvyklí. Zdálo se, ţe alespoň pro 

tuto chvíli, se mu podařilo u většiny přítomných zklidnit rozjitřené emoce pramenící z 

plánovaných změn, zejména obávané „optimalizace.“ Samozřejmě nepřesvědčil všechny. 

Vyskytly se i skeptické hlasy, zejména starších policistů, např. takové, ţe hezkých řečí jsme jiţ 

slyšeli hodně, ale mě přesvědčí aţ skutečnost. Na Frýdecko-Místecku se policejní prezident 

setkal s vedoucími obvodních oddělení, dopravních inspektorátů a sluţby kriminální policie a 

vyšetřování. Zajímal se o konkrétní dopady současných úsporných opatření na výkon sluţby a 

bezpečnostní situaci v jejich územích. Zjišťoval však i to, zda se vedoucí dostatečně zajímají o 

problémy jimi řízených policistů a zda se snaţí zmírňovat napětí, které v současné době u 

policie bezesporu existuje. Připomenul, ţe mnohé problémy pramení z nedostatečné



komunikace vedoucích pracovníků s jimi řízenými policisty. Jejich důsledkem jsou pak různé 

fámy a napjatá atmosféra na pracovištích.  

Na závěr své dvoudenní návštěvy Moravskoslezského kraje navštívil policejní 

prezident Integrované bezpečnostní centrum v Ostravě. Seznámil se s činností pracovníků 

dispečerského sálu, kteří přijímají tísňová volání z celého kraje a dalšími operačními 

pracovišti integrovaného záchranného systému. Základní filozofickou myšlenkou tohoto 

jedinečného centra je snaha o co nejrychlejší a co moţná nejkvalifikovanější zásah na místě 

události, kde je ohroţen lidský ţivot nebo hrozí velká škoda na majetku. Policejní prezident 

popřál jejím pracovníkům, aby se jim tato myšlenka podařila uvést do ţivota.  

 
http://www.policie.cz/clanek/policejni-prezident-petr-lessy-navstivil-moravskoslezske-policisty.aspx) 

 
 
Zdroj: www.policie.cz 
 
Autor: Ivan Ţurovec 
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SSttaattiissttiikkaa  ddoopprraavvnníícchh  nneehhoodd  ddoo  bbřřeezznnaa  22001111  

Oproti loňskému roku přibylo na silnicích Novojičínska dopravních nehod, ubylo však 

lidí při nich usmrcených. Do konce března letošního roku bylo novojičínským policistům 

nahlášeno dvě stě sedm dopravních nehod, při kterých přišla o ţivot jedna osoba, deset 

účastníků utrpělo těţká zranění a jednačtyřicet lehká. 

Dopravní nehody šetřené policií 

 2011 2010 +/- % 

Počet nehod 207 184 23 13 

Usmrceno 1 5 -4 -80 

Těžká zranění 10 11 -1 -9 

Lehká zranění 41 35 6 17 

 

Alarmující však zůstává obliba alkoholu za volantem. Alkohol jako příčina dopravních 
nehod byl v období od ledna do konce března letošního roku zjištěn ve třinácti případech, 
zatímco za stejné období loňského roku to bylo v pěti případech. 
 

Příčiny dopravních nehod 
 

 2011 2010 +/- % 

způsob jízdy 99 100 -1 -1 

rychlost 51 48 3 6 
přednost 15 5 10 200 

předjíždění 2 5 -3 -60 
alkohol 13 5 8 160 

 

Za březen letošního roku zjistili novojičínští dopravní policisté celkem 831 dopravních 

přestupků, za které uloţili blokové pokuty ve výši přes 950 tisíc korun. Nejčastěji řidiči 

překročovali povolenou rychlost, a to v 652 zjištěných případech. V měření rychlosti vyuţívají 

novojičínští dopravní policisté čtyři radary. Dalších pětadevadesát hříšníků nepouţili 

bezpečnostní pásy nebo zádrţné systémy, čtyřiadvacet drţeli za jízdy hovorové zařízení, 

devět bylo bez řidičského oprávnění a v osmapadesáti případech byl při kontrolách zjištěn 

špatný technický stav vozidel. Jen za březen při kontrolách policisté odhalili pětadvacet řidičů 

pod vlivem alkoholu a jednoho pod vlivem návykové látky.  

Činnost dopravních policistů za tři měsíce letošního roku a porovnání s rokem předešlým: 

 2011 2010 

Alkohol 78 47 

Zadrženo řidičských průkazů 37 28 

Řízení bez řidičského průkazu 13 10 

Zdroj: DI Nový Jičín do 31.3.2011 



ZZeebbrraa  ssee  zzaa  TTeebbee  nneerroozzhhllééddnnee 

 
Ve dnech od 4. do 8. dubna jiţ tradičně proběhla na Novojičínsku dopravně 

preventivní akce, zaměřena na chodce. 

 
Celorepubliková dopravně preventivní akce s názvem „Zebra se za Tebe 

nerozhlédne“, probíhala ve spolupráci se Zdravotní pojišťovnou Ministerstva vnitra. 
Policisté v blízkosti převáţně základních škol oslovovali chodce z řad dětí. Po 

správném zodpovězení několika otázek na dopravní téma, obdrţeli chodci propagační 
materiály a několik cenných rad, jak se bezpečně chovat v silničním provozu, převáţně při 
přecházení. Rovněţ preventivně působí na chodce a další účastníky silničního provozu, 
zejména pak při odbourání mýtu o absolutní přednosti chodců na přechodech. 
 
 

  

  

Více informací o dopravně preventivním projektu naleznete, viz dole: 

 

Napsali: 

http://novojicinsky.denik.cz/zpravy_region/policiste-poucuji-chodce-jak-spravne20110405.html 

 

a natočili:     

http://www.tvportaly.cz/novy-jicin/18831-i-v-novem-jicine-se-konala-celorepublikova-dopravni-akce-zebra-se-za-

tebe-nerozhledne 

 

 

 

http://novojicinsky.denik.cz/zpravy_region/policiste-poucuji-chodce-jak-spravne20110405.html
http://www.tvportaly.cz/novy-jicin/18831-i-v-novem-jicine-se-konala-celorepublikova-dopravni-akce-zebra-se-za-tebe-nerozhledne
http://www.tvportaly.cz/novy-jicin/18831-i-v-novem-jicine-se-konala-celorepublikova-dopravni-akce-zebra-se-za-tebe-nerozhledne


ŠŠiikkaannaa  ssee  mmůůžžee  oobbjjeevviitt  nnaa  kkaažžddéé  šškkoollee   

 

Policisté se snaţí dostat do povědomí rodičů informaci, ţe, ţádný rodič nemá jistotu, 
ţe se jeho dítě nestane obětí šikany. Cesty lidských povah a činů jsou nevyzpytatelné a do 
soukolí agrese se můţe dostat kaţdý.  

 

Důvody, proč se jedinec stane obětí agrese, jsou stěţí vysvětlitelné, neboť jsou 
pokaţdé jiné. Jednou to můţe být proto, ţe jedinec je příliš chytrý, jindy proto, ţe chytrostí 
nevyniká. Odborníci mají jasno - šikana nemá důvod, má jen oběť, většinou nahodilou. Můţe 
se jí stát kdokoliv – výjimečně chytrý či naopak ne moc chytrý jedinec, ale i takzvaná šedá 
myš, která nijak nevyniká. 

Na šikanu se zpravidla přijde v době, kdy uţ má dítě-oběť za sebou těţké martyrium 
a propletenec vztahů není jednoduché rozmotat. Šikanované dítě totiţ má strach z pomsty, 
nechce shodit takzvané kamarády, své týrání povaţuje za, v uvozovkách, normální. Většinou 
je pro šikanovaného velmi bolestivé a traumatické, má-li říci rodičům, které má rád a na 
kterých mu záleţí, jak je poniţovaný, jak je trapný, jak se neumí prosadit a jak ho nikdo 
nebere. 

Existuje řada varovných signálů, podle kterých by rodiče měli poznat, ţe s jejich 
dítětem není něco v pořádku. Etoped Michal Kolář uvádí ve své knize Skrytý svět šikanování 
ve školách výčet podezřelých projevů, které by měly rodičům pomoci alespoň v základní 
orientaci. Zároveň také upozorňuje na to, ţe jednotlivé projevy nemusejí mít vţdy se 
šikanováním něco společného, ale téměř jistě signalizují skryté volání o pomoc. Čím více se 
jich objeví najednou, tím je pravděpodobnost šikany větší. 

 



Podezřelé projevy: 

Za dítětem nedochází domů ţádný spoluţák, zdá se, ţe nemá kamarády.  

Dítě je zaraţené, posmutnělé aţ depresivní, nemluví o tom, co se děje ve škole.  

Špatně usíná, má poruchy spánku, zdají se mu hrůzostrašné sny.  

Dojde k výraznému zhoršení prospěchu, je nesoustředěné, bez zájmu.  

Před odchodem do školy nebo po příchodu domů ho pobolívá hlava, břicho a podobně  

Často navštěvuje lékaře, znenadání se objeví neomluvená absence.  

Do školy nebo ze školy chodí oklikami.  

Domů přichází s potrhaným oblečením, poškozenými školními pomůckami nebo bez nich.  

Často mu nevychází kapesné, ztrácí ho, poţaduje další peníze.  

Dítě přichází domů vyhladovělé, i kdyţ dostává svačiny a obědy má zajištěné.  

Nedokáţe uspokojivě vysvětlit svoje zranění - odřeniny, modřiny, lehký otřes mozku, 
naraţenou kost nebo zlomeninu, popáleniny na ruce apod.  

Vyhroţuje sebevraţdou, nebo se o ni dokonce pokusí. 

 

Co je šikana? 

- jakékoliv chování, jehoţ záměrem je opakovaně ubliţovat, ohroţovat, nebo zastrašovat 
jiného člověka, případně skupinu lidí,  

- zahrnuje jak fyzický útok v podobě bití, poškozování věcí, tak i útok slovní v podobě 
vydírání, nadávek, pomluv, vyhroţování či poniţování,  

- většina případů šikany mezi dětmi se odehrává ve škole, na cestě do školy nebo ze školy, 
případně v okolí bydliště. 

 

Druhy šikany: 

Fyzická agrese – agresor pouţívá k šikanování oběti fyzické násilí, popřípadě předměty, 
kterými učiní útok důraznějším (baseballová pálka, batoh, a podobně).  

Slovní agrese a zastrašování – agresor oběti vyhroţuje fyzickým útokem, zastrašuje, nadává 
ji, vysmívá se nebo ji zesměšňuje.  

Krádeţe, ničení a manipulace s věcmi – agresor oběti ničí a odcizuje věci, nebo si věci 
půjčuje a vrací je znehodnocené (zejména tuţky, celý penál a jiné školní pomůcky).  

Násilné a manipulativní příkazy - agresor nutí oběť k různým nepříjemným činnostem a 
úkolům (např. psát za něho domácí úkoly, nosit mu svačiny, posluhovat mu). 

  

ZZddrroojj::  wwwwww..nnoovvoojjiicciinnsskkyy..ddeenniikk..cczz  

http://www.novojicinsky.denik.cz/


OObbeezzřřeettnnoosstt  ssee  vvyyppllaattíí   

 

Mějte své věci neustále pod kontrolou! 

 

Preventivně informační kampaň Policie 
ČR "Obezřetnost se vyplatí" zaměřená 
na kapesní krádeže. 

 

Ke krádeţím dochází kaţdodenně, 
zejména v místech s vyšším výskytem lidí, 
např. nákupních centrech, dopravních 
prostředcích městské hromadné dopravy. 
  
 

Cílem preventivně informační 
kampaně „Obezřetnost se vyplatí“ je, aby 
si lidé dávali, resp. se naučili dávat pozor 
na své osobní věci. V rámci kampaně 
„Obezřetnost se vyplatí“ jsou lidé 
informováni prostřednictvím 
  
 
 plakátů (viz obr.) s motivy 
nejčastějších útoků kapsářů: kapsa u 
kalhot, kapsa u saka, kabelka, batoh, 
 radiového spotu (in-store radio) 
v délce 20 s. 
  
 
 „Buďte obezřetní a dávejte si pozor na své osobní věci. Kapsáři jsou většinou tam, 
kde je nejméně čekáte.“ 
  
 
 
Všeobecná doporučení: 

  

 v prostředcích MHD, na ulicích a v místech většího výskytu lidí věnujte zvýšenou 
pozornost svým taškám, kabelkám a zavazadlům,  

 nenoste u sebe velkou finanční hotovost,  

 peněţenku a doklady noste pokud moţno odděleně,  

 pokud u sebe nosíte bezpečnostní kód k platební kartě, noste jej odděleně od karty,  

 pokud vám byla platební karta odcizena, ihned zablokujte účet,  

 nenoste doklady a peníze v bočních kapsách batohů, tašek ani ošacení,  

 mobilní telefon ukládejte v upevněném pouzdře na místo o němţ máte největší 
přehled nebo do vnitřních kapes oděvů,  

 v obchodě neukládejte tašky, batohy a jiná příruční zavazadla do nákupních vozíků. 
 
 
 
 
 



Neusnadňujte kapsářům práci! 

  

Kapsáři vyhledávají místa, kde se pohybuje větší mnoţství lidí a vyuţívají jejich 
nepozornosti a nedbalého zacházení s majetkem a osobními doklady. Samotná krádeţ bývá 
blesková, předem pečlivě nacvičená akce. Kapsáři kradou tak dokonale a nepozorovaně, ţe 
se okradený o chybějících dokladech či peněţence dozví často aţ mnohem později a na 
zcela jiném místě, neţ ke krádeţi došlo. O pachateli a jeho popisu nemá obvykle ani 
potuchy. 

 

Statistika kapesních krádeží v roce 2010 

 

 Celá ČR Z toho Praha 

Nahlášených případů 15 233 7 469 (tj. 49,06% ) 

 
 
  

Preventivně informační kampaň „Obezřetnost se vyplatí“ je zaměřena univerzálně 

a přístupná pro zapojení širokého okruhu partnerů, tj. obchodních řetězců, dopravních 
podniků, provozovatelů koupališť apod. 
  
 
Zdroj: www.policie.cz 
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MMaarreekk  NNoovvoottnnýý  vvyyrraazziill  zzddoollaatt  MMoouunntt  EEvveerreesstt 

Marek Novotný: Talismanem mi budou fotky dětí 

 

Novojičínský policejní inspektor a český horolezec Marek Novotný je od včerejšího 
rána na své zatím nejtěţší ţivotní misi. Během ní chce totiţ zdolat nejvyšší, a pro mnohé 
posvátnou, horu Mount Everest. Marka jsme odchytli těsně před odletem, takţe se s vámi 
můţeme podělit o nejčerstvější pocity před extrémním výstupem severovýchodní stěnou, 
která je povaţována za nejtěţší moţnou.  

 

Horolozec Marek Novotný je od středy rána na cestě k Mount Everestu, který by rád zdolal bez šerpů, bez 
kyslíkové láhve a po obtíţné severovýchodní stěně. 

Jaké jsou vaše poslední pocity před odjezdem? 

Právě jsem se rozloučil s rodinou, ještě mě čeká rozloučení s kamarády a jedu. Jde 
to dobře, zvládl jsem to. 

Již v roce 2009 jste se pokusil tuto horu pokořit. Uplatnil jste něco z této expedice v 
přípravě na letošní výstup? 

Maličko jsem pozměnil přístup hlavně k fyzické přípravě. Tehdy jsem totiţ tolik 
netrénoval se zátěţí, coţ mi pak i trochu chybělo. Letos jsem v tomto směru přidal a 
veškerou přípravu jsem zaměřil k tomu, abych zvládl všechny výstupy. Trénink probíhal v 
Alpách, Tatrách nebo zde, v Beskydech, ale s mnohem větší zátěţí neţ tehdy. 

Dá se vůbec v evropských podmínkách na takový výstup připravit? 

Na samotnou výšku se zde člověk určitě nepřipraví. To se musí zvládnout aţ na 
místě, v rámci aklimatizačního procesu. Jinak byla příprava celoroční, takţe v létě jsem byl v 
Alpách, v zimě pak v Tatrách. Do toho jsem absolvoval i horské maratóny či přípravu na 
zápasy v thajském boxu. Bylo toho hodně. Určitě jsem se nezaměřoval jen na nějakou 
specifickou věc, ale snaţil jsem se vše podchytit komplexně, hlavně pak vytrvalost a práci se 
zátěţí. 



Co třeba otužování? 

Otuţování je v přípravě důleţité, navíc je to i zdravé. Přesto jsem otuţování nějak 
cíleně, třeba v chladící komoře, netrénoval. Určitě ale bude dost času přizpůsobit se těmto 
podmínkám aţ na místě. 

Rozhodl jste se pro nejtěžší možnou variantu, tedy výstup z Tibetu severovýchodní 
cestou, bez šerpy a bez kyslíku... 

Bez šerpů jsme výstup absolvovali jiţ minule, ale s tím rozdílem, ţe jsme byli jako 
expedice, takţe nás bylo více členů. Nyní to bylo celkem neplánované. To rozhodnutí jít sám 
přišlo teprve před dvěma měsíci. Hlavní změnou ale určitě bude výstup bez kyslíku. Předtím 
jsem kyslík ve vrcholové části pouţil, letos to zkusím bez něj. 

Výběr věcí pro výpravu asi nebyl jednoduchý, když jste se musel vejít do určitého 
limitu... 

Určitě bylo těţké rozhodnout, co vzít a co nechat doma. Nakonec s sebou vezu 
osmačtyřicet kilo. Má představa byla malinko jinačí, něco jsem musel nechat doma, ale bez 
toho se určitě obejdu a jistě seţenu nějaké věci ještě na místě. 

Mount Everest je pro místní horou posvátnou a všechny expedice by před samotným 
výstupem měly podstoupit místní rituál. Ten jsme podstoupili jiţ před dvěma roky a doufám, 
ţe tomu tak bude i nyní. Tento rituál se jmenuje Puja (čte se Pudţa, poz. red.) a jde o  to, ţe 
přijde buddhistický mnich, který posvětí celou cestu i veškeré vybavení horolezců, včetně 
šerpů, zkrátka vše. Je to určitě velice zajímavý a dlouhý obřad, a jak jsem jiţ řekl, budu rád, 
kdyţ se toho opět zúčastním. Patří to k tomu. 

Jak bude vypadat aklimatizační proces? 

Nejprve se dostanu do základního tábora, který je ve výšce 5200 metrů. Odtud budu 
postupovat dál a stavět výškové tábory. První výškový tábor postavím v Severním sedle ve 
výšce 7100 metrů. Zde se pokusím zůstat dvě noci, abych se na danou výšku přizpůsobil a 
tělo se adaptovalo. Aby byl regenerační proces úplný, budu poté muset sejít zase zpět do 
základního tábora. Několik dní si odpočinu a vydám se opět výš, na pětadvacetikilometrový 
trek do předsunutého základního tábora, coţ je ABC. Odtud se vydám znovu do Severního 
sedla, kde budu jednu noc a půjdu zase o kousek výš, vybudovat další výškový tábor, 
tentokrát ve výšce 7800 metrů. Zde budu opět dvě noci s tím, ţe si udělám cvičný výstup aţ 
do 8000 metrů, ale přespávat budu vţdy v niţší nadmořské výšce. Kdyţ se mi vše podaří a 
srovnám se i s výškou, tak se musím opět vrátit na těch 5200. Aţ poté bude následovat 
samotný útok. 

Z čeho máte, kromě počasí, největší obavu? 

Samozřejmě záleţí na zdraví, štěstí i počasí, ale pro mě osobně jsou nejhorší 
výškové povětrnostní podmínky. Na hranici těch 8000 metrů je tryskové proudění, takţe 
pokud se vás vítr snaţí servat, je to problém. 

V extrémních výškách je mozek omámen z kyslíkového deficitu. Máte nějaký kontrolní 
mechanismus, který by vás upozornil, že je to ještě dobré? 

Od začátku výstupu je důleţité sledovat všechny odezvy těla. To vám dává impulzy, 
takţe se můţete cítit malátně, unaveně nebo vás bude bolet hlava. V kaţdém případě je to 



otázka rozumu, zda chcete dojít na vrchol za kaţdou cenu nebo budete myslet na to 
nejdůleţitější, coţ je návrat zpět. Pokud nastanou komplikace, je nutné sestoupit minimálně 
do té výšky, ve které se člověk cítil ještě dobře. Buď signály výškové nemoci ustoupí nebo 
expedice prostě končí. Kdyţ se jde ve dvou, tak se navíc mohou kontrolovat navzájem, kdyţ 
jde člověk sám, je to o něco těţší. 

Při ukázkách z expedic v televizi mi přijde, že ve výškových táborech je velký 
nepořádek. Všude se válí prázdné kyslíkové bomby... 

Na jiţní straně Everestu jsem 
teda nebyl, ale asi díky tomu počtu lidí, 
kteří touto stranou chodí, to můţe být. V 
roce 2009 jsme šli z jiné strany, v počtu 
asi sto třiceti horolezců, a neviděl jsem 
nikde ţádný nepořádek. Navíc se za vše 
platí, i za odpad, který si musím nakonec 
snést dolů. Větší skladiště kyslíkových 
láhví jsem viděl aţ ve vrcholové části, 
kde ale nejde o to, ţe by někdo chtěl 
okolí znečišťovat, ale spíš o to, ţe zde je 
to opravdu jiţ otázka ţivota a smrti, zda 
to třeba vůbec odnesu nebo to tam 
nechám. 

Již jste naznačil, že cílem není zdolat vrchol, ale dostat se ve zdraví zpět... 

Výškové horolezectví je opravdu o tom, rozloţit síly tak, abyste mohli dojít bezpečně i 
zpět. Takţe celá expedice by měla končit aţ teprve návratem do základního tábora. 

Nyní trochu bokem. Jak to budete mít se zaměstnáním? 

Vyberu si celou dovolenou plus neplacené volno. 

Co rodina, jak to bere? Budete v kontaktu? 

Rodina mě podporuje, přesto je jasné, ţe mohou nastat určité komplikace. O tom se 
bavíme jiţ delší dobu. Rodina je ale se všemi problémy i riziky srozuměna. Komunikovat 
bychom, sice omezeně, měli přes mobilní telefon. V případě nouze mám pak k dispozici i 
satelitní telefon. 

Jak budete trávit volné chvíle? Máte nějaký talisman? 

Talisman mám, jsou to fotečky mých dětí. Budu poslouchat nejspíš muziku, kterou 
jsem si nahrál do telefonu. Víc toho nemám. Třeba kníţky jsem musel, z pochopitelných 
důvodů, nechat doma. 

 

Zdroj: www.novojicinsky.denik.cz  

Autor: Jan Kešelák 

http://www.novojicinsky.denik.cz/


PPoolliicciissttéé  zz  NNoovvoojjiiččíínnsskkaa  ooppěětt  nneejjlleeppššíí 

Novojičínští policejní plavci se předvedli v Litvínově, kde se konalo Policejní 

mistrovství České republiky 2011 v plavání se záchranou tonoucího.  

 

Zástupci Moravskoslezského kraje na Policejním MČR v plavání se záchranou 

tonoucího 2011, mezi nimiţ vyčnívali Ivan Pilát a Vladimír Kramoliš z Novojičínska. 

Z Moravskoslezského krajského ředitelství se mistrovství účastnilo celkem šest 

plavců, z toho dva plavci z Novojičínska. Policejního mistrovství se účastnilo přibliţně 70 

plavců, z toho bylo 15 ţen. 

Celkem získali plavci z Moravskoslezského kraje 12 medailí v individuálních 

disciplínách a 3. místo ve štafetě. Z toho plavci npor. Bc. Ivan Pilát (vedoucí obvodního 

oddělení PČR Kopřivnice) a npor. Bc. Vladimír Kramoliš (vedoucí OOP Odry) získali celkově 

8 medailí v individuálních startech a účastnili se štafety, která získala 3. místo. 

Těmito výsledky se oba plavci z Novojičínska stali nejúspěšnějšími policisty výpravy z 

Moravskoslezského kraje. 

Výsledky 

Ivan Pilát: Mistr ČR  50m znak, Mistr ČR 50m motýl, 2. místo 50m volný způsob, 3. místo 

50mzáchranné plavání (25m pod vodou + 25mvolný způsob) 

Vladimír Kramoliš: Mistr ČR 50m prsa, Mistr ČR 100m prsa, 2. místo 100m volný způsob, 

3. místo 50m záchranné plavání (25m v oděvu + 25m po vylovení plavání s figurínou). 

  



PPoolliicciissttéé  ppoommááhhaajjíí  

Novojičínští policisté se zapojili do sbírky starých autolékarníček. Organizace Adra, 

jeţ se nevyhovujícím zdravotnickým materiálem rozhodla pomoci oblasti Itibo v Keni, 

policisté vybrané autolékarníček odevzdali na předem určeném sběrném místě. Jednalo se o 

dvě zcela plné krabice se zdravotnickým materiálem. 

  

  
FFoottoo::  nnpprraapp..  DDaavviidd  SSttaannoovvsskkýý  

  



BBeezzppeeččnnoossttnníí  aakkccee 

Přes třicet policistů se na počátku dubna navečer a v noci účastnilo bezpečnostní 

akce na Novojičínsku, konkrétně v Kopřivnici a okolí. Kontrolovali rekreační objekty, zaměřili 

se na podávání alkoholu osobám mladším 18 let a v neposlední řadě kontrolovali řidiče 

motorových vozidel.  

 Tři druhy kontrol 

Čtyřhodinová bezpečnostní akce začala v sedm hodin navečer. Koordinovali ji 

policisté z obvodního oddělení Policie ČR Kopřivnice.  K desítce místních policistů se díky 

předchozí dohodě o vzájemné součinnosti přidalo dalších zhruba dvacet ze speciální 

pořádkové jednotky.  Policisté se zaměřili na tři základní oblasti: 

a) Z hlediska bezpečnosti silničního provozu kontrolovali, zda řidiči neusedli za volant pod 

vlivem alkoholických nápojů, zda mají u sebe doklady potřebné k řízení vozidla a zda 

dodrţují základní pravidla silničního provozu (pouţívání bezpečnostních pásů a zádrţných 

systémů apod.). Kontrolovali také technický stav vozidel. 

b) Další oblastí byla kontrola, zda se v restauracích, zábavních a obdobných podnicích 

nenachází osoby mladší 18 let, kterým v nich byly podány alkoholické nápoje. 

c) Policisté se při akci zaměřili také na kontroly chatek a jiných objektů v zahrádkářské 

kolonii. Kontrolovali osoby a motorová vozidla, která se v lokalitě pohybovala. Cílem bylo 

předejít páchání trestné činnosti majetkového charakteru, zejména pak trestných činů 

krádeţí vloupáním do rekreačních objektů. 

  Policisté byli rozděleni do několika skupin. Dle předem stanoveného plánu se kaţdá 

skupina po určitou dobu zaměřila na jednu ze tří druhů kontrol. Policisté vyrazili nejen do 

Kopřivnice, ale také například do Ţenklavy či Štramberku. 

Výsledky akce 

Co se týká kontroly zaměřené na silniční provoz, policisté zkontrolovali během akce 

téměř 180 vozidel. Zjistili osm dopravních přestupků. Jednalo se například o nekompletní 

povinnou výbavu vozidla, „prošlou“ technickou kontrolu, anebo to, ţe řidič neměl u sebe 

doklady potřebné k řízení vozidla.  

Z hlediska podávání alkoholu mládeţi zkontrolovali policisté v restauracích a jiných 

zařízeních 36 osob mladších 18 let. U tří z nich zjistili, ţe jsou pod vlivem alkoholických 

nápojů. Jednalo se o dvě čtrnáctileté dívky a šestnáctiletého chlapce. Hodnoty naměřeného 

u dívek byly 1,14 a 0,46 promile alkoholu v dechu, u hocha 0,25 promile alkoholu v dechu. 

Policisté kontaktovali jejich rodiče. Zjistili také, kdo jim měl alkohol prodat (všichni byli zjištěni 

v jednom zařízení). Muţ je podezřelý z přestupku na úseku ochrany před alkoholismem a 

jinými toxikomaniemi. Policisté věc oznámí k projednání příslušnému správnímu orgánu. 

http://www.policie.cz/clanek/bezpecnostni-akce-598986.aspx 

Zdroj www.policie.cz 

Autor: por. Mgr. Soňa Štětínská 

http://www.policie.cz/clanek/bezpecnostni-akce-598986.aspx
http://www.policie.cz/


SSttaalloo  ssee  nnaa  NNoovvoojjiiččíínnsskkuu  ……  
  

 
 
Kontroly nejen v barech 

 
 

V pátek 8. dubna 2011 ve večerních hodinách proběhla na území Novojičínska 
bezpečnostní akce na dodrţování zákona č. 379/2005 Sb. o opatřeních k ochraně před 
škodami způsobenými tabákovými výrobky, alkoholem a jinými návykovými látkami. Policisté 
se rovněţ zaměřili na hraní nezletilých osob na výherních automatech, na pátrání po 
osobách a také na motoristy. Akce se zúčastnili téměř čtyři desítky policistů a několik 
stráţníků městských policii, kteří ve vytypovaných restauračních zařízeních zkontrolovali 
několik desítek mladistvých osob. 

Například ve Frenštátě pod Radhoštěm byly zjištěny dvě podnapilé mladistvé osoby. 
Další opilou mládeţ zjistili muţi zákona v Novém Jičíně, a to čtyři osoby mladší 18ti let. 
Podnapilé mladistvé a nezletilé osoby byly předány svým zákonným zástupcům. Některé 
zjištěné případy jsou nyní prošetřovány jako přestupky na úseku ochrany před alkoholismem 
a jinými toxikomaniemi. Mnohem lépe dopadly kontroly ve Fulneku, Odrách a Studénce, kde 
tentokrát nebyl zjištěn ţádný mladistvý pod vlivem alkoholu. 

Při dopravních kontrolách, které souběţně probíhaly s akcí na mládeţ, neuniklo přes 
osm desítek řidičů, od kterých policisté vybrali pokuty za bezmála pět tisíc korun. 

V průběhu bezpečnostní akce bylo na linku 158 telefonicky oznámeno, ţe na ulici 
Štefánikova v Novém Jičíně byla hlídkou Městské policie Nový Jičín nalezena leţící dívka v 
bezvědomí. Jednalo se o sedmnáctiletou dívku, která byla převezena Rychlou záchrannou 
sluţbou do novojičínské nemocnice, kde byla pro intoxikaci alkoholem hospitalizována.  
Hladina alkoholu v krvi u dívky činila téměř 4 promile. Další skutečnosti a okolností případu 
budou předmětem šetření novojičínských policistů. 

Cílem akce bylo zjišťování sociálně patologických jevů ovlivňujících zdravý duševní a 
mravní vývoj dětí a jejich předcházení, zjišťování forem závadného jednání a chování dětí a 
trestné činnosti související s alkoholovu a nealkoholovou toxikománií a odhalování a 
projednávání přestupků na úseku alkoholismu a jiných toxikománií. 

V těchto případech zákon hovoří jasně, ţe osobám mladším 18 let je podávání 
alkoholu zakázáno a provozovateli zařízení hrozí peněţitý trest a v krajním případě i zákaz 
činnosti. V souvislosti s problematikou alkoholu policisté ţádají hlavně rodiče, aby důsledně 
kontrolovali, co jejich děti dělají. 

Lze očekávat, ţe v podobně zaměřených bezpečnostních akcích budou policisté na 
Novojičínsku i nadále pokračovat. 

 

    

 

 

 



Nahlášených případů nebezpečného pronásledování přibývá 

Jiţ osmý případ nebezpečného pronásledování v letošním roce šetří novojičínští 

policisté. Na Novojičínsku přitom policisté za celý loňský rok šetřili celkem pět nahlášených 

případů. I tentokrát se jedná o pachatele, kterého opustila přítelkyně.  

V Odrách policisté šetří podobné jednání místního šestadvacetiletého muţe, který od 

konce února letošního roku do současné doby pronásleduje bývalou druţku. Podezřelý jí má 

denně několikrát telefonát a zasílat SMS zprávy, kterými poškozenou vulgárně napadá a 

vyhroţuje ublíţením na zdraví. Tímto jednáním vzbudil u poškozené důvodnou obavu o svůj 

ţivot nebo zdraví. Bývalá druţka dala souhlas s trestním stíháním svého bývalého druha. Ani 

v tomto případě ţena neţádala krátkodobou ochranu osob. 

Muţ nyní čelí podezření z přečinu nebezpečné pronásledování, za coţ mu hrozí aţ 
roční pobyt ve vězení. 
 

  

 

Krádež na kolejích 

Novojičínští policisté prověřují oznámení týkající se krádeţe dílů z kolejiště. Na dnes 

jiţ neuţívané ţelezniční trati mezi Hostašovicemi a Hodslavicemi odcizil neznámý pachatel 

od poloviny února do počátku dubna letošního roku více jak 200 kusů souprav úchytu 

kolejnic. Poškozené firmě tak vznikla škoda ve výši více jak 10 tisíc korun. 

Jednání pachatele policisté prověřují s podezřením ze spáchání přečinu krádeţe. 

 

   
 

Vyřadili z provozu trafostanici 

Dva muţi ve věku 25 a 43let z Novojičínska na konci března letošního roku vyřadili z 

provozu trafostanici v obci Sedlnice na Novojičínsku. 



Chtěli ţelezo a barevné kovy. Nejdříve odpojili přívod elektřiny, hrubou silou pak 
vypáčil rozvodnou skříň, vytrhali elektrické kabely a z trafostanice odcizili elektrické cívky. 
Vyřazením z provozu a odcizením elektro součástí způsobili výpadek elektrického proudu do 
vodárny zásobující pitnou vodou okolní obce. Jen díky záloţnímu systému k tomu nedošlo. 
Všechny postiţené obce byly přepojeny na náhradní zdroje dodávky pitné vody. Svým 

jednáním způsobili škodu v předběţné výši 150 tisíc korun. 

Příborští policisté oba muţe s odcizenými věcmi, krátce po krádeţi zadrţeli. Jeden z 
nich byl okamţitě převezen do výkonu trestu pro svou předešlou trestnou činnost. 

Policisté prověřují jednání obou muţů s podezřením ze spáchání přečinů poškození a 
ohroţení provozu obecně prospěšného zařízení a poškození cizí věci. 

 

Zloději se zaměřili na novinové stánky 

Od pátku 1. dubna do soboty stačili zloději vykrást hned tři novinové stánky na 

Novojičínsku. 

Největší smůlu měl majitel z Šenova u Nového Jičína. Tomu se zloději vloupali 
dovnitř hned dvakrát za sebou. První den si odnesli věci za více jak 10.000 korun a druhý 
den za téměř tisíce tři. Do akce byl nasazen také policejní pes. Tomu se podařilo v 

nedalekém křoví vyčenichat část odcizeného zboţí. 

V Kopřivnici při vloupání do dalšího novinového stánku však zloději měli smůlu. Přímo 
při vloupání je kopřivničtí policisté zadrţeli. Dva 19 letí výrostci z Kopřivnice i s odcizeným 
zboţím a pouty na rukou putovali do policejních cel. Nyní se budou zodpovídat z přečinu 
krádeţe. Jejich vyšetřování je vedeno policisty na svobodě. 

Zpronevěřil tržbu 

Novojičínští kriminalisté zahájili úkony trestního řízení pro podezření ze spáchání 

přečinu zpronevěry, ze které je podezřelý osmačtyřicetiletý muţ z Kopřivnice. 

Přestoţe měl číšník uzavřenou smlouvu s hmotnou odpovědností, neváhal v polovině 

března peníze z trţby odcizit. I přes opakované telefonické a osobní urgence ze strany 

majitelky, peníze ve výši přes dvanáct tisíc korun neodevzdal. Policisté jej podezřívají, ţe tak 

učinil v úmyslu přisvojit si cizí majetkovou hodnotu, a získat tak neoprávněný f inanční 

prospěch. Pokud se nepoctivci prokáţe vina, můţe strávit aţ dva roky za mříţemi. 

 

 
     

        por. Mgr. Petr Gřes  

                                                                                                      nprap. Zbyněk Tomšík 

                         pracovníci  

                                                                                                    Prevetivně informační skupiny 

                     Nový Jičín  


